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Zápis 
z 11. jednání Školské komise RMČ Praha 22 ze dne 1. června 2022 

 
Zahájení jednání: v 15.30 hodin 
Ukončení jednání: v 17.30 hodin 
Přítomni: Mgr. V. Špalková Kuželová, P. Harantová, Bc. F. Musil, Mgr. J. Rothová, Ing. R. Motlochová 
Omluveni: B. Nováková, Mgr. E. Vaňkátová  
Hosté: Ing. et Mgr. M. Konečná, Mgr. J. Měchura, R. Pecáková, PaedDr. P. Ptáček, Mgr. I. Šormová, L. 
Štěpánková, Mgr. I. Vodičková, Mgr. Vl. Zdobinská,  
Omluveni: Bc. H. Hlasová, R. Koutský, Ing. R. Petr, Mgr. Vl. Reinerová, R. Urbanec 
 
Jednání zahájila předsedkyně školské komise, přivítala všechny přítomné, včetně hostů.  
 
Hlasování o programu, úvod, přivítání 
Hlasování o programu. 
1) Úvod, přivítání 
2) Činnost MŠ a ZŠ v průběhu druhého pololetí, zápisy do škol a školek 
3) Umělecké, jazykové a zájmové vzdělávání v druhém pololetí 
4) Zápisy ukrajinských dětí 
5) Organizace ukončení školního roku 
6) Výhled dostupných kapacit školských zařízení v Praze 22 na školní roky 22/23, 23/24 a 
24/25 dle posledních demografických údajů /bod Filipa Musila 
7) Různé (podněty členů) 
 
Usnesení: 
Školská komise RMČ Praha 22 schválila program: 
Hlasování: PRO: 3  PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0 
Program komise byl odsouhlasen. 
 
Mgr. Veronika Špalková Kuželová 
- Jednání zahájila předsedkyně školské komise, přivítala všechny přítomné, včetně hostů. 
- Příští jednání školské komise 25. 8. 2022. 
- Informovala o nabídce paní Kadrnožkové – pořádání letních kempů pro české a ukrajinské děti a 

Uhříněveských pohádkách ……. – vydání knihy těchto pohádek bude financováno z rozpočtu MČ 
Praha 22. 

- Jednotlivé body programu byly projednány v rámci příspěvků členů a hostů školské komise. 
PaedDr. Petr Ptáček 
- Doufá, že příští měsíce budou lepší jak v pracovní i osobní rovině lepší, než ty předchozí 
- Poprvé za dobu svého působení přijímala škola děti do tříd prvního ročníku losováním, polovina 

dětí se nedostala. Místa v pražských školách nejsou. 
- V průběhu rok 2022 se začne ve škole budovat výdejna obědů. S ohledem na žáky školy je 

vybudování více jak nutné, i za cenu zmenšení prostoru zahrady. 
- Škola významně pracuje na digitalizaci ve všech předmětech, i přes počáteční nedůvěru. Po účasti 

na semináři, vynesla školu digitalizace do jiných dimenzí a možností. Digitalizace vychází z jednoho 
ústředního bodu tzv. krokování. Škola spolupracuje na digitalizaci s národní koordinátorkou. I pro 
děti více postižené se nachází vhodné použití prostřednictvím vhodných aplikací.  

- Upozornil na nedostatek učitelů a asistentů.  
- Digitalizace probíhá prostřednictvím Národního plánu obnovy. 
- Všem popřál hezké prázdniny a dovolenou. 
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Mgr. et Bc. Vlasta Zdobinská 
- Výsledky zápisu: 115 žádost, 27 volných míst, přijato 27 dětí, nepřijato 74 dětí. 
- Nebyly přijaty tříleté děti s datem narození v únoru 2019 a dále. 
- Jsou podávána odvolání proti nepřijetí, kterým pravděpodobně nebude vyhověno. 
- Jsou postupně organizovány akce na konci školního roku – Den dětí, výlety, plavání, rozloučení 

s předškoláky 
Renáta Pecáková 
- Informovala, že zápis dětí ve všech třech mateřských školách není ještě ukončen. Stále se děti 

s ohledem na duplicitní přihlášky posouvají. V MŠ Sluneční již běží 7 kolo zápisu.  
- Zatím nemůže říci výsledná čísla. Přijímá dětí do Královic. Rodiče umístění do Královice odmítají. 

Rodičům vadí dojíždění, radši místo odmítnou a odvolávají se proti nepřijetí. 
- Ředitelka poznamenala, že s ohledem na dojezd z některých lokalit je dostupnost dobrá.  
- Místa zabírají 4 ukrajinské děti, které by v příštím roce měly plnit povinnou školní docházku. Děti 

nedostanou z PPP souhlasné stanovisko k odkladu povinné školní docházky z důvodu jazykové 
bariéry. Ředitelka zatím čeká na vyjádření PPP. 

- Poděkovala žákům třídy 7. C ze ZŠ Jandusů za úžasné divadelní představení – pohádku. Podotkla, 
že žáci byli lepší než některá profesionální divadla. Byli vybaveni kostýmy, kulisami a zazněla i 
pěkná hudba. Žáci vystoupili s nadšením, děti MŠ a i paní učitelky se pobavily. Představení bude i 
v MŠ Za Nadýmačem. 

- Pohovořila o akci „Běh pro dobrou věc“ organizováno školkou pro rodiče a děti za účelem 
zasportovat si. Výtěžek z akce byl věnování malému chlapci s genetickou vývojovou poruchou 
Cornelia de lange syndrom. Požádala ředitele škol o organizaci pomoci tomuto chlapci a jeho 
rodině. 

Lenka Štěpánková 
- Přiznala mnoho duplicit, výsledky zatím nejsou, stále se děti v přijetí posouvají cca o 3-4 místa. 

Nyní je 4. kolo zápisu, určitě bude i 5. kolo.  
- Informovala, že rodiče podávali i přihlášky do jiných mateřských škol, mimo MČ Praha 22. 
- 210 podaných žádostí, 76 volných míst, počet přijatých dětí se stále mění. 
- Na dotaz pana Musila na počet žádost o přijetí dětí mladších tří let odpověděla – cca 40 MŠ Za 

Nadýmačem, 20 – MŠ Sluneční. Těchto žádostí je každým rokem více a rodiče podávají odvolání. 
Děti mladší tří let nemají v souladu s legislativou nárok k přijetí. Ředitelky shodně uvedly, že tento 
trend se bude zvyšovat. Maminky se budou chtít dříve navracet do zaměstnání s ohledem nejen 
na vývoj společnosti, ekonomiky, ale i udržení si své pracovní pozice. 

- Dále ředitelky shodně upozornily, že naše mateřské školy ani nemohou přijímat děti mladší 3 let 
věku s ohledem na vybavení a dodržení bezpečnostních a hygienických podmínek pro tuto 
věkovou kategorii dětí. 

Ing. et Mgr. Michaela Konečná 
- 70 volných míst, 104 přijatých žádostí z toho 3 na individuální vzdělávání. Přijala všechny děti, 

kromě těch nejmenších. V MŠ Kolovraty je zřízena třída pro děti ve věku mladší tří let. V zápisech 
bylo kritérium děti narozené září-prosinec 2019 a mohla postoupit i do ledna 2020. 

- Do MŠ se nedostaly děti z Kolovrat, které nemají nárok k přijetí, ale přijala 12 dětí tzv. nespádových 
převážně z Uhříněvsi, Benic, Královic. Zůstalo 23 nepřijatých nespádových dětí. V zápise se bude 
ještě posouvat. 

- Při letošních zápisech s umisťováním uhříněveských dětí moc nepomůže. Z loňského zápisu 
zůstává ve školce 32 dětí z Uhříněvsi.  

- Na ukrajinský zápis vyčlenila 4 místa. 
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Mgr. Jiří Měchura 
- K zápisu přišlo 118, z toho 8 odkladů, tj. 110 žádostí k přijetí. 103 dětí bylo spádových. 7 dětí bylo 

spádově do ZŠ U Obory. 5 dětí ze 103 bylo přijato do ZŠ U Obory a ZŠ Kolovraty. Bylo tedy losováno 
z 98 žádostí o přijetí pod vlastními registračními čísly. Bylo přijato 90 žáků. Otevřeny byly 3 třídy I. 
ročníku. Autoremedurou byli přijati ještě 3 žáci na uvolněná místa. Zbývá 5 nepřijatých spádových 
dětí. Bylo doručeno 6 odvolání, které budou poslána k rozhodnutí na odbor školství, mládeže a 
sportu MHMP. Když připočteme k 770 žákům rozdíl mezi odcházejícími žáky 9. tříd a přicházejícími 
žáky do 1. tříd, je předpoklad od 1.9.2022 790 žáků celkem ve škole. Maximální kapacita je 810 
žáků, naplněnost školy bude 98 %. 

- V ostatních třídách jsou volná místa pro přijetí pouze v sedmých a osmých třídách. 
- Zápis pro ukrajinské děti bude 9. června od 8.00 do 14.00 – počet volných míst k přijetí 0. V rámci 

Národního plánu obnovy bude škola nakoupila 30 chrombooků. Příští školní rok bude rokem 
pilotním, kdy byl upraven Školní vzdělávací program náplň informatiky. Z Informatiky Budou 
vyřazeny kancelářské programy jako Excel, Word, PowerPoint – ty budou zařazeny do běžných 
předmětů. Do informatiky bude zařazeno programování a myšlení v programovém jazyce. Jedná 
se o zefektivnění výuky. 

- Od 1. 6. 2022 do školy do pracovního nastupuje psycholožka školy. Psycholožka bude vykonávat 
svoji profesi pro ZŠ Jandusů a přihlásila se sama mimo zveřejňovaný inzerát na základě dobrých 
referencí na školu. Jedná se o psycholožku, která spolupracovala na následném preventivním 
programu po zhlédnutí filmu V síti. Ve škole organizovala/lektorovala některé preventivní aktivity. 
Do konce roku 2022 bude pracovat pro školu s úvazkem 0,2 (1 den v týdnu). Od ledna 2023 
s úvazkem 0,4 (2 dny v týdnu). Mzdové prostředky na školní psycholožku budou financovány 
z rozpočtu MČ Praha 22. 

- K financování školního psychologa by škola využila možnost podání žádosti v programu Šablony III. 
– Jan Ámos Komenský. 

- Informoval o problému s jímkou školy, který řeší odbor správy majetku ÚMČ Praha 22. Podle 
dostupných plánů, které se nacházejí, je možné, že při rekonstrukci by mohlo dojít k zásahu do 
rozvodů plynu, vody, vlastně nikdo pořádně neví, kudy odpad vede. Věří, že oprava se podaří 
zrealizovat o hlavních prázdninách. 

- Věří, že do konce roku 2022 se podaří instalovat čipy ke vchodům, zejména z důvodu pronájmů. 
- 27. 5. Školní akademie a 29. 6. rozloučení s žáky 9. tříd 
- Nahlédl do klubu zřizovatelů, který byl avizován Ing. Motlochovou. Informoval, že do programu 

nahlédl s tím, že se jedná o vhodné služby, ale primární je zajistit nižší počty žáků ve třídách, 
rychlejší tempo v investiční výstavbě v oblasti školství a teprve následně dělat nástavbu z výše 
uvedených programů. 

Mgr. Jitka Rothová 
- Poděkovala paní Mgr. Spěšné za organizaci výstavy Antropoid a uspořádání výsadby Lidické 

hrušně. 
Mgr. Ivana Vodičková 
- K zápisu přišlo 137 dětí, v I. kole přijala všechny spádově děti a spádově děti, které mají ve škole 

sourozence. 22 rodičů požádalo o odklad. Ke dni konání školské komise byly všechny odklady 
vyřízené. Z nevylosovaných spádových dětí do ZŠ Jandusů bylo nakonec (po přihlašování a 
odhlašování) přijato 5 dětí. 

- Zápis ukrajinských dětí bude 9. 6. 2022 odpoledne. Může přijmout maximálně 10 dětí. 
- Otevře 4 třídy prvního ročníku. V některých třídách jsou děti, které budou mít asistenta pedagoga, 

některé sdíleného asistenta. Za této situace není dobré naplnit třídy po 30 dětech. V předchozím 
týdnu přijala 20 dětí do tříd od II. – IX. ročníku. T.č. je 5 volných míst v druhých třídách, 1 místo ve 
čtvrtých třídách, 1 místo v šestých třídách, 7 míst v osmých třídách, 10 míst v devátých třídách. 
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- Informovala, že rodiče podávají žádosti o přijetí i na jiné školy. K zápisu nepřišlo 14 dětí, které 
spádově patří do ZŠ U Obory.  

- Hledá učitele ČJ na celý úvazek na II. stupeň a 6 asistentů pedagoga. 
- Jezdí se do škol v přírodě, za účelem uvolnění učeben-byly zbourány moduly a od 1. 9. budou 

postaveny nové. 
- Po dvou covidových letech se uskuteční turnaj v míčových hrách O pohár uhříněveského starosty. 
- Žáci devátých tříd připravují sportovní den pro žáky 1. tříd.  
- Plány na prázdniny: díky výstavbě modulů přišla škola o volejbalové hřiště – bude postaveno nové 

v II. polovině vnitřního oválu stávajícího hřiště. 
- Díky stavbě nových modulů přibudou škole 2 třídy a každá třída bude mít svou učebnu. Jen 

odborná učebna bude muset ještě sloužit jako kmenová. 
- V příštím školní roce bude moci opět přijmout čtyři třídy I. ročníku – odejdou čtyři třídy IX. 

ročníku. Bude přeložen cyklistický chodníček do areálu školy. V areálu školy od hlavní brány 
k modré budově bude vybudován chodník, aby děti nemusely chodit po stávající cyklostezce. 

Mgr. Ivana Šormová 
- Informovala, že po třech letech se škola dostala do normálního provozu, naposledy se živé 

koncerty a postupové zkoušky konaly v roce 2019. 
- Dovednosti dětí jsou velice dobré, v době covidu děti pilně cvičily, věnovaly se nástrojům i nauce. 

Konstatovala, že psychika dětí není dobrá. Děti se obávaly postupových zkoušek, přitom se jednalo 
o zmapování jejich vědomostí. 

- Na konec školního roku jsou naplánované koncerty v Královicích. 
- Přijímací řízení běželo hybridně fyzicky od 9. 5. – 16. 5., stále běží on-line přihlášky 
- Řeší změnu užívání, končí smlouva v RD – snad bude prodloužena i na další školní rok. Problém vidí 

v roce 2024/2025 – bude muset hledat nové prostory (přijdou o dvě učebny a kancelář). 
- Poděkovala ředitelce Mgr. Ivaně Vodičkové za možnost pronájmu prostor ve škole. 
- Zve 6. 6. na absolventské koncerty 10. 6. koncert k noci kostelů od 19.15 v kostele Všech svatých. 
Bc. Filip Musil 
- Předal tabulku s výhledem demografického vývoje – počtu dětí v povinné školní docházce a navrhl 

předložit RMČ Praha 22, že existují nějaké prognózy a pravděpodobnostní scénáře 
- Bohužel jednání školské komise se nemohl zúčastnit radní pro školství pan R. Koutský a pan radní 

pro investice pan Zmátlo, z důvodu jednání RMČ.  
- Apeluje na členy RMČ zabývat se demografickým vývojem a investicemi ve školství 
- Domnívá se, že by mělo by být vydáno usnesení školské komise. 
Ing. Radka Motlochová 
- Ocenila přístup ředitelů, informace ředitelů k demografickému vývoji, přivítala by, kdyby zřizovatel 

pracoval koncepčně a průběžně se všemi dostupnými  informacemi pro predikci počtu žáků, 
včetně informací i vývoji výstavby bytových a rodinných domů. 

- Školská komise doporučuje pro příští volební období jmenovat za členy Školské komise  
- Aktivní zástupce všech cílových skupin tzn. ředitele ZŠ/MŠ, učitele, rodiče, volnočasové pedagogy 

a to stejným poměrem. 
- Informovala o společnosti o.p.s. EDUIN a klubu zřizovatelů, více na EDUin | Informační centrum o 

vzdělávání 
Mgr. Veronika Špalková Kuželová 
- Informovala o nabídce paní Kadrnožkové – pořádání letních kempů pro české a ukrajinské děti  
- Prioritní je výstavba školky V Bytovkách 
Mgr. Jitka Rothová 
- Pozitivně zhodnotila společné akce s dětmi MŠ Sluneční, proběhlo marmeládování se 7. B, pečení 

koblih s 5. B. Třída 7. C pod vedením paní učitelky Veroniky Špalkové Kuželové hrála divadlo. 
- Výhledově i spolupráce na „zahradě“, včetně střídání tříd na dalších možných akcích. 

https://www.eduin.cz/
https://www.eduin.cz/
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Různé: 
- Bude opakovaně zveřejněn inzerát na pozici školního psychologa v ZŠ U Obory. 
- Rozloučení se školním rokem 2021/2022–v dopoledních hodinách 27. 6. 2022; 28. 6. Pohár 

Uhříněveského starosty. 
- Při přijímání ukrajinských dětí do MŠ a ZŠ postupovat v souladu se zákonem LEX Ukrajina 

a správním řádem. 
- Ředitelé se shodně vyjádřili, že každý rok zpracovávají informace/podklady pro zápisy dětí do MŠ, 

ZŠ za spolupráce s odborem občanskosprávního – údajů z evidence obyvatelstva. 
- Ředitelé škol informovali, že nyní jsou pouze hosty školské komise. Vydávat usnesení RMČ mají 

pouze členové školské komise. 
- Domnívají se, že investice do školství byly dobře naplánovány, ale ne všechny byly včas zahájeny 

a některé nebyly započaty vůbec. Ředitelé nejsou ti, kteří by měli hodnotit, proč se tak nestalo. 
Situace v kapacitách místního školství je všeobecně známá. Potvrdili pravidelná jednání 
s představiteli městské části o situaci ve školství. Situaci ve školství zkomplikovalo zpomalení 
investic/výstavby jak ZŠ Romance, tak MŠ V Bytovkách. Věří, že se situace zlepší. Ředitelé mají 
prioritní zájem o nové investice ve školství – 30 dětí ve třídě ZŠ a 28 dětí ve třídě MŠ doopravdy 
není ideálním stavem pro výuku a vzdělávání. Dalším problémem bude kapacita školní jídelny. 

- Členové RMČ mají vždy na začátku ledna-března čísla k zápisům. Bylo by vhodné a bylo již 
několikrát zmiňováno zadat zpracování demografické studie odborníkům, která by byla 
relevantním výstupem. 

 
Návrh usnesení: 
- Prioritou v oblasti školství je výstavba nové mateřské školy V Bytovkách. 
- V dalším volebních období jmenovat členy školské komise ředitele škol, ředitele školských 

zařízení a dalších cílových skupin. 
 
 
 
 
 
Zapsala: 
Pavlína Harantová      Mgr. Špalková Kuželová Veronika 
tajemnice školské komise     předsedkyně školské komise 

 


